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İlahiyat Fakültesi dekanlık, kalite komisyon başkanları kurumun dış paydaşları ile 21.11.2024 

tarihinde saat 11.00’da İlahiyat Fakültesi Dekanı Prof. Dr. H. Musa Bağcı başkanlığında aşağıdaki 

gündem maddelerini görüşmek üzere İlahiyat Fakültesi toplantı salonunda toplandı.  

GÜNDEM MADDELERİ: 

1- Kurumun İl Müftülüğü, Millî Eğitim Bakanlığı’na bağlı okulların müdürleri ve temsilcileri ile 

paydaş STK’ların temsilcileri ile görüşme ve bu konuda dış paydaşların beklentileri, birlikte ne tür 

projelerin gerçekleştirilebileceği ve karşılıklı görüş alışverişinde bulunulması. 

 

ALINAN KARARLAR: 

KARAR NO:1 

Toplantıya katılanlar kendilerini kısaca tanıttırlar. Selamlaşma ve tanışma ile toplantı başladı. Önce 

Fakülte Dekanı Prof. Dr. Musa Bağcı, kalite ve akreditasyon çalışmalarında dış paydaşların, il ve ilçe 

müftülüklerin, okul müdürleri ile ilişkilerin önemini ifade etti. Kalite ve Akreditasyon hakkında dış 

paydaşları bilgilendirdi. Fakültemizin İAA tarafından 2 yıllık akredite edildiği ve diğer ilahiyat 

fakülteleri arasında üçüncü sırada akreditasyonu almaya hak kazandığı ifade edildi. Daha sonra Doç. 

Dr. Abdussamet Kaya, kalite çalışmalarının üniversitelerde hayati bir önemi olduğunu, Dicle Ü. 

İlahiyat Fakültesinin akredite olma ve akredite kalma konusunda farklı bir yerde olduğunu, bölgede 

önemli bir sorumluluk yüklendiğini söyledi. İAA’nın fakültemizi değerlendirme biçimi ve PUKÖ 

çevrimleri hakkında bilgi verdi. Özellikle dış paydaşlar ile bazı önemli konularda dirsek teması olması 

gerektiğini ifade etti. Bu toplantı sayesinde Milli Eğitim Müdürlüklerinin, İl Müftülüklerinin 

fakülteden beklentilerinin bu toplantılarla ifade edilebileceği ve bu meselelerde ortak aklı işlevsel hale 

getirmenin önemli olduğu kararlaştırıldı. 

KARAR NO:2 

İl müftüsü Celal Büyük, din hizmetleri konusunda ilahiyat fakültelerinin önemini ve nitelikli 

eleman konusunda sıkıntılar yaşandığını, Dicle Ü. İlahiyat Fakültesinin bu konuda öne çıkarılması 

gerektiğini ifade etti. Özellikle Kur’an-ı Kerim bilgisi hakkında yersizlerinin olduğunu, bu konuda bir 
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şeylerin yapılabileceğini, 4-6 yaş Kur’an Kursu hocalarının yetiştirilmesi konusunda faaliyetlerin 

yapılabileceğini belirtti. Kur’an Kursları hakkında ortak bir sempozyumun yapılabileceği önerildi. 

İhtisas Müdürü Bahadır Opus, geçen aylarda birlikte öğrenci sempozyumu yapıldığı, mevlid-i Nebi 

haftasında panel gibi etkinliklerin yapıldığını söyledi. Diyanette Eğitim merkezlerinde öğrencilerin 

yüksek lisans konusunda ayrı bir kontenjan açılabilmesinin mümkünlüğü üzerinde düşünülmesi 

görüşüldü. 

Yazma Eserler Kütüphanesi Müdürü Mehmet Baran, Yazma Eserler Kütüphanesi’nde çeşitli kurslar 

düzenlenebileceğini, çeşitli programlar ve eser tahlillerinin yapılabileceğini ifade etti. Bu konuda 

Arapça kursları ya da tahkik kurslarının planlanabileceğine karar verildi. 

DİGED Eğitim Koordinatörü M. Fatih Özmen, derneğin faaliyetlerinden bahsetti. Burs ve yurtdışı 

olanaklarını anlattı. Kıraat Akademisinin devam edeceği, Stajyer öğrencilere bursların verileceği, 

İlahiyat Arapça Dil Çalıştayının bu sene ikincisinin yapılacağı kararlaştırıldı. Ayrıca SETAP( Serbest 

Tartışma Platformu), Din Öğrenimi Çalıştayının planlandığı belirtildi. 

Abdullah Tivnikli İ.H.L. Müdürü İhsan Duran, İlahiyat, MEB, müftülükler ve STKların yapacakları 

tüm projelerde imam hatiplerin merkezi olması gerektiğini düşündüğünü ifade etti. Kur’an 

Derslerinde, konferanslarda İlahiyattaki hocalarla işbirliği yapılabileceğini ifade etti. Öğrencilerin din 

öğretmeninden ne beklediğini anlattı. Din dili konusunda sıkıntıların olduğunu bu konuda ortak bir 

şeylerin yapılabileceğini söyledi.  

İl Müftü Yardımcısı Fatime Kartı, sahada mezunların eksikliklerinin olduğunu, kurum içinde 

yapılan etkinliklerle bunların geliştirilebileceğini söyledi. Öğrencilerin büyük hedefleri olmadığı, 

sahada bunun olumsuz yönlerinin olduğunu, akademik başarıları olsa da vizyonlarının eksik olduğunu 

söyledi. İlahiyat ve İmam Hatiplerde bu gibi konulara önem verilmesi gerektiğine dikkat çekti. 

Diyarbakır AİHL Müdürü Hüseyin Narin, imam hatiplerin ilahiyatlara bir nevi kaynak olduğunu, 

öğrencilerin bu konuda yönlendirilmesi gerektiğini, bazı öğrencilerin üniversiteye davet edilmesi ve 

vizyon kazandırılması gerektiğini söyledi. Liseden öğrencilerin getirilmesi ve fakültenin tanıtılması 

gerektiği ifade edildi. Akademik becerisi yüksek öğrencilerin fakülteye yönlendirilmesi ve burada burs 

gibi avantajlara sahip olabilmesi gerektiğini düşündüğünü söyledi.  

Sur İlçe Müftüsü İlhan Günay, mezunların iki yönden eksik olduğunu, mesleki olarak ve manevi 

açıdan yeterli elemanların yetiştirilmesi gerektiğini söyledi. Fakülteden talebinin ise tarihi camilerde 

hadis, fıkıh kürsülerinin olabileceği, son sınıf öğrencilerin vaaza çıkarılabileceğini bu konuda bazı 

planlamaların yapılması olduğunu ifade etti.  
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Kayapınar Müftüsü İhsan Mesut Akbaş, ilahiyat öğrencilerinin meslek edindikten sonra fakülteyi 

okuyanların olduğunu, mesleği ile beraber okumaya çalışanların olduğunu ve bunlar için  daha planlı 

bir sürecin sağlanabileceğini ifade etti. Ayrıca camilerde kürsülerin oluşturulabileceğini de ifade etti. 

Bağlar Müftüsü Mahmut Yıldızbaş cami ve ilahiyat ile ilgili yukarıdakilere benzer şeyler 

düşündüğünü ifade etti. 

Mezunlar Derneğinden Mehmet Deniz, mezunların Kur’an tilaveti ve Arapça okuma konusunda 

eksiklikleri olduğunu söyledi. Arapçanın ilahiyat eğitiminde devam etmediğini bu konuda eksikliklerin 

oluştuğunu bu nedenle ilahiyat dışında kursların oluşturulabileceği ve bu konuda gelişmenin ve 

ilerlemenin sağlanabileceğini ifade etti. İlahiyat fakültesi ile ihtisastaki hocalar bu konudlarda proje 

yapabileceği ve öğrencilere özgüven sağlanması gerektiğinden söz etti.  

İl Müftü Yardımcısı Selahattin Yılmaz, ilahiyat, imam hatip ve diyanetin aynı ürünle uğraştığını, 

şimdiki toplantının oldukça önemli olduğu ve bir değişimi başlatacağını söyledi. Kurumların aynı 

sıkıntıları ve beklentileri olduğunun görüldüğünü ifade etti. Yüksek Lisansta Manevi Danışmanlık 

bölümüne ayrı kontenjan ayrılabileceği, hafızlık için ayrı sınıfların oluşturulabileceği, işaret dili ile 

ilgili çalışmaların olabileceği ve ayrıca 4-6 yaş kuran kurslarında stajyer öğrencilerin 

çalıştırılabileceğini belirtti.  

Cihannüma Derneği Başkanı Zihni Çapın, holistik eğitim modeli üzerinden düşünmenin önemli 

olduğunu vurguladı. İlahiyat fakültelerinde atanma ihtimali zayıflayınca öğrencilerin motivasyonu 

zayıflıyor. Bu konuda yeni bir motivasyon dili geliştirilmeli. Tebliğ ve temsil metoduna göre 

düzenlemeler yapılmalı. Fakültede tablolar olabilir, akademisyenlerin sahayı görmesi gerektiğini ifade 

etti. Kurşunlu Cami’de Düşünce ve Hareket Kulübü’nün daha önce etkinlikler yaptığından söz edildi.  

Melik Ahmet AİHL Müdürü Ömer Yıldırım, bu toplantıda bazı paydaşların eksik olduğunu örneğin 

Şube Müdürünün olmadığını belirtti. Ancak Şube Müdürünün bugünkü toplantıya gelemediği 

söylendi. Öğrencilerin rol model olma konusunda, stajyer öğrenciler konusunda işbirlikleri 

olabileceğini ifade etti. 

TOBB Ferdi Yiğit Proje AİHFL Müdürü İ. Hayrullah Erdem, toplantının çok önemli olduğunu 

söyledi. Kendilerinin bir bilim kurulu oluşturduğunu her fakülteden bir temsilcinin İlahiyat 

fakültesinden de Davud Işıkdoğan’ın olduğunu belirtti. Fakülte ile birlikte öğrenci sempozyumları, 

Mevlid-i Nebi paneli olabileceğini, MEB’in tashih-i hurûf kurslarının açılabileceğini, kurum 

müdürlerinin lisansüstünde bazı avantajlara sahip olabileceğine dair fikirlerini ifade etti.  

Siraceddin Öztoprak, buradaki herkesin amacının kâmil insan yetiştirmek olduğunu öğrencilerin 
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hem ilim hem irfan öğrenmeleri gerektiğini söyledi. Derneğin faaliyetlerinden burs hizmetlerinden 

bahsetti. İlahiyatta da ihtiyaç sahibi öğrencilerin bildirilmesi ile onlara da burs verilebileceğini ifade 

etti. Ezber ayetlerinde ahkam ve ahlak ile ilgili ayetlerin önceliklendirilebileceğini önerdi.  

Yenişehir Müftüsü Şafi Bilik toplantı için teşekkür edip başarı dileklerinde bulundu.  
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